
Η γραμματική 

του μαθήματος 

 

 

                       Κάτω απ’ το χιόνι 

 

 

 

 

 

 

 

Φεγγάρι →   

Παγκάκι →  

Οικοδόμος →   

Άσφαλτος →    

Βοήθεια →     

Κίνδυνος →     

Άστρο →       

Μεθαύριο →      

Μαγείρισσα →           

 

 

 

 

 

 
 

   Κοίτα το χιόνι!                

   

  Πέφτει απαλά  

   

  πάνω στα πρόσωπά μας!                      

Χαϊκού 

Μέτρα και γράψε δίπλα τις 

συλλαβές κάθε στίχου 

Αφού διαβάσεις καλά πώς χωρίζουμε τις λέξεις σε συλλαβές από τη σελ.81 
του βιβλίου σου, χώρισε τις παρακάτω λέξεις σε συλλαβές.  

Όνομα:______________ 



   Λήγουσα, λέγεται η τελευταία  συλλαβή  μιας 

λέξης.  

Π. χ.       πα- ρά-θυ-ρο,  μα-χαί- ρι,    κα-θα-ρί-ζω  

Παραλήγουσα,  λέγεται η προτελευταία  συλλαβή  

μιας λέξης. 

Π. χ.   πα- ρά-θυ-ρΟ, μα-χαί- ρι,  κα-θα- ρί-ζω 

Προπαραλήγουσα,  λέγεται η Τρίτη από το τέ- 

λος συλλαβή. 

Π. χ.     πα- ρά-θυ-ρο,  μα-χαί- ρι,  κα-θα- ρί-ζω  

Αρχική,  λέγεται  η πρώτη συλλαβή  μιας λέξης. 

Π. χ.     πα- ρά-θυ-ρΟ, μα-χαί- ρι, κα-θα- ρί-ζω  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
  Κύκλωσε                              Κύκλωσε                        Κύκλωσε                                     

τη λήγουσα                         την παραλήγουσα                    την  

                                                                                προπαραλήγουσα 

μαρούλι                          παραμύθι                αερόστατο 

άνθρωπος                            βιβλίο                    κυνηγοί 
στάμπες                          πατέρας                     ποτίζω  

λεωφορείο                            αυλές                     αθλητής 

διπλώνω                             γραφείο                     πολυθρόνα 
         
 

    
  Οι λέξεις,  όταν τονίζονται στη λήγουσα, λέγονται 
οξύτονες, όταν τονίζονται στην παραλήγο υσα,λέγον ται 
παροξύτονες και όταν   τονίζονται στην 
προπαραλήγουσα, λέγονται πρ ο παροξύτονες!! 

 

  
                πλοίο →    

                          παράθυρο →     

                                  χαρταετός →   

                          παρέα →    

                       δωμάτιο →  

                       σφοδρός →  

Γράψε δίπλα σε 
κάθε λέξη  τι είναι, 
οξύτονη, 
παροξύτονη ή 
προπαροξύτονη. 



                           

                                                                   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


